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PROTOKÓŁ  Nr XIX/16 

z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 
z dnia  09 lutego  2016 r. 

 
odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

 
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych) i otworzył obrady XIX sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Burnat Krystyna 
2) Gajda Wiesława 
3) Jakubowicz Mieczysław 
4) Jung Alina 
5) Krawczyk Ilona 
6) Lesiak Edward 
7) Leszcz Waldemar 
8) Mutwil Artur 
9) Przynoga Franciszek 
10) Siudy Krystian 
11) Słomiński Tomasz 
12) Sygnowski Zygmunt 
13) Szymczak Piotr 
14) Mirosław Wdowiak 
15) Żołnowska Maria 

 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 
5) Małgorzata Hajdas-Grzesik – Pomoc Administracyjna w UM w Iłowej 
6) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
7) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
8) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 
9) Wojciech Knap – Informatyk UM w Iłowej 
10) Agata Parfianowicz – Sołtys wsi Wilkowisko 
11) Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej 
12) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 
13) Iwona Kaniewska – Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Iłowej 
14) Beata Laskowska-Trzeciak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Iłowej 
15) Urszula Antończyk – Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania Bory Dolnośląskie 
16) Irena Krasuska – emerytka 
17) Zygmunt Krasuski – emeryt 
18) Leonida Danowska – emerytka 
19) Wanda Janczyk – emerytka 
20) Maria Rawska – emerytka 
21) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych 
22) Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 
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I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej, 
2. Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Iłowej o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego na terenie działania Komisariatu Policji  w Iłowej w 2015 roku. 

3. Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej  w 2015 roku. 

4. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

5. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

6. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) utworzenia Miejskiej Rady Seniorów i nadanie jej statutu – referuje Urszula Antończyk 

z Fundacji Bory Dolnośląskie w Iłowej (Druk Nr 58 str 12-16), 

2) określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy 

szkołach prowadzonych przez gminę Iłowa na lata szkolne 2016/2017-2018/2019, które 

będą brane pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, liczby punktów 

za każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia – 

referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 57), 

3) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Iłowa – referuje 

Sekretarz Gminy (Druk Nr 58 str 7-8), 

4) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Iłowa – referuje Przewodniczący Komisji Budżetu (Druk Nr 58 str 9), 

5) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów – referuje 

Przewodniczący Komisji Doraźnej (Druk Nr 35 – wysłany 24.11.2015 r.), 

6) nadania nazwy ulicy w mieście (Azaliowa) – referuje Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej (Druk Nr 58 str 1-2), 

7) nadania nazwy ulicy w mieście (Słoneczna) – referuje Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej (Druk Nr 58 str 3-4), 

8) nadania nazwy ulicy w mieście (Spacerowa) – referuje Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej (Druk Nr 58 str 5-6), 

9) wprowadzenia opłaty prolongacyjnej – referuje Kierownik Referatu Podatków, Opłat i 

Egzekucji (Druk Nr 56) 

10) o zmianie uchwały w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej 

„Centrum Usług Wspólnych w Iłowej” oraz nadania jej statutu – referuje Sekretarz 

Gminy (Druk Nr 55 str 8), 

11) o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Iłowa do Łużyckiego Związku Gmin 

– referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 58 str 10-12), 

12) przystąpienia Gminy Iłowa do Lubuskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej – 

referuje Burmistrz (Druk Nr 59), 

 



3 
 

13) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji z budżetu Gminy Iłowa dla szkół podstawowych niepublicznych o 

uprawnieniach szkół publicznych, dla niepublicznych przedszkoli oraz oddziałów 

przedszkolnych zorganizowanych w szkołach niepublicznych o uprawnieniach szkół 

publicznych i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości wykorzystania tych dotacji – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 51) 

14) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 52 str 1-5), 

15) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe okręgi 

wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 53 str 1-5), 

16) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 53 str 5-8), 

17) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa – 

referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 52 str 5-25), 

18) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy – referuje Sekretarz Gminy (Druk 

Nr 54), 

19) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z kompleksu 

boisk „Orlik” – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 52 str 26-28), 

20) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów 

komunalnych – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 55 str 1-7). 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

8. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

10. Zakończenie XIX sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Do przedstawionego porządku obrad Pan Waldemar Leszcz, Przewodniczący Komisji Budżetu  
zgłosił wniosek Komisji Budżetu o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Iłowa dot. 
częstotliwości odbioru odpadów komunalnych zmieszanych dla zabudowy wielolokalowej i 
pozostawienie uchwały w dotychczasowej treści bez dokonywania zmian.  

Głosowanie wniosku o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Iłowa: 

w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowanie porządku obrad po zmianach: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych, 
Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 29.12.2015  r. do dnia 09.02.2016 r. : 

 wystąpiłem do Komisariatu Policji o udostępnienie danych sprawcy kolizji w Iłowej przy ul. 
Traugutta, 
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 wykonałem inwentaryzację poddasza biblioteki, ta inwentaryzacja była istotna dla nas, 
ponieważ chcieliśmy wystąpić do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego z 
wnioskiem o dofinansowanie modernizacji naszej biblioteki i dostosowanie jej do potrzeb 
obecnych czasów chcieliśmy, żeby nasza biblioteka miała standard tzw. biblioteki z plusem. 
Niestety nasze starania spełzły na niczym dlatego, że okazało się, żeby taka biblioteka 
mogła dostać dofinansowanie z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego to 
musiałaby mieć powierzchni użytkowej 300 m2. Przypomnę tylko, że te program 
dedykowany jest miejscowościom do 50 tys. mieszkańców i okazuje się, że nasz zabytkowy 
budynek biblioteki łącznie z poddaszem takiej powierzchni niestety nie posiada i niestety z 
wielkim żalem musieliśmy się pogodzić z faktem, że takiego wniosku do tego ministerstwa 
w ramach tego programu złożyć nie możemy. Jako ciekawostkę mogę powiedzieć, że 
dofinansowanie w ramach tego programu wynosiło 75%, ale niestety zabrakło nam 40 
metrów, 

 przygotowałem dane finansowe na potrzeby rozbudowy szkoły podstawowej, 

 odpowiedziałem na wnioski Rady Sołeckiej w Czyżówku, 

 wystąpiłem do Starostwa Powiatowego z ponownym wnioskiem o montaż lustra drogowego 
w Czyżowku przy posesji nr 6, 

 przygotowałem dane dla pracowni wykonującej Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego, jest to związane z planowaną zmianą planu 
zagospodarowania przestrzennego w naszej gminie, 

 wystosowałem pismo do Starostwa Powiatowego w sprawie usunięcia drzewa przy drodze 
powiatowej w Żagańcu, 

 wystosowałem pismo do Starostwa Powiatowego w sprawie uwag i zastrzeżeń do zimowego 
utrzymania dróg powiatowych, 

 dokonałem kontroli wykonania wezwania do przywrócenia stanu pierwotnego drogi w 
Janowie (droga do Mirostowic), 

 wystosowałem pismo do Komisariatu Policji w Iłowej w sprawie zniszczenia drogi gminnej 
w Janowie (droga do Mirostowic), 

 przygotowałem informację dla ENEA w sprawie potencjalnego zapotrzebowania na energię 
elektryczną dla nieruchomości, 

 zgłosiłem zniszczenie mienia gminnego w postaci zniszczenia ogrodzenia działki przy 
świetlicy w Czyżówku, 

 wystąpiłem do p. mecenas o opinię prawną w sprawie utrzymania czystości  ul. Ogrodowej, 

 wystąpiłem do ubezpieczyciela sprawcy kolizji drogowej przy ul. Traugutta z wnioskiem o 
pokrycie kosztów naprawy oświetlenia ulicznego, 

 zleciłem wyrównanie terenu zatoczki autobusowej w Dolanowie, 

 wystąpiłem do TU WARTA o wypłatę odszkodowania za słup oświetleniowy na Traugutta, 

 ustaliłem z sołtysem lokalizację siłowni plenerowej w Koninie Żagańskim oraz dokonałem 
rozeznania cenowego (najkorzystniejsza oferta 16500 brutto, przy czym dojdą koszty 
dokumentacji ok. 1500zł). Dofinansowanie max 15000zł tj. 50% kosztów, 

 w chwili obecnej opracowywana jest odpowiedź na propozycję Nadleśnictwa Żagań w 
sprawie przejęcia części nieruchomości będących własnością Gminy Iłowa na rzecz 
Nadleśnictwa Żagań i odwrotnie tzn. gruntów Nadleśnictwa na rzecz Gminy Iłowa, 

 wysłano pismo do RUCH-u w sprawie uregulowania stanu prawnego pod kioskiem przy ul. 

Żagańskiej. W sprawie tej podjęte  zostało zarządzenie w sprawie wyznaczenia gruntu do 

najmu, 

 w wyniku zapytania skierowanego do rzeczoznawców podpisana została umowa na 

wykonywanie operatów szacunkowych w 2016 r. ze Zbigniewem Janek, który jako jedyny 

w określonym terminie złożył ofertę, 

 podpisana została umowa na wykonanie wykazu zmian gruntowych dot. działki nr 142/3 w 

Iłowej (zmiana dot. przeklasyfikowania użytku z gruntu ornego na drogę) chodzi o ulicę 
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Słoneczną, Państwo będziecie nadawali taką nazwę jednej z ulic w Iłowej, 

 ogłoszone zostały II przetargi ustne nieograniczone na sprzedaż działek nr 86/3 i 86/4 w 

Czernej oraz rokowania na sprzedaż działki nr 689 w Koninie Żagańskim (po trzech 

nieskutecznych przetargach), 

 przygotowano wnioski o wydanie warunków zabudowy dla działek gminnych nr 78/1 i 80/5 

przy ul. Żaków oraz nr 352/2 przy ul. Piaskowej. Jest to element procedury sprzedaży tych 

działek,   

 na prośbę właścicieli pozytywnie zaopiniowałem zwolnienie ze służebności nieruchomości 

gruntowej ozn. działką nr 159/9 w Iłowej, 

 wyrażono zgodę na montaż 29 szt. paneli solarnych na dachu budynku nr 36 w 

Szczepanowie (budynek Wspólnoty mieszkaniowej, w której Gnina ma udziały – 

niesprzedane lokale mieszkalne), 

 pozytywnie zaopiniowano tymczasową organizację ruchu w granicach drogi gminnej nr 

101142F – ul. Piaskowa (działka nr 296) na czas budowy przyłącza gazowego, 

 stwierdzono zapadnięty grunt wokół studni chłonnej przy ul. Sportowej (skrzyżowanie z ul. 

Żagańską). Po zgłoszeniu Wykonawca prac usunął usterkę, 

 zamówiona i zamontowana została tabliczka z nazwą „Skwer Zesłańców Sybiru”.  

Uzyskano zgodę z Zarządu Głównego Związku Sybiraków w W-wie na użycie logo 

Związku na tej tabliczce, 

 w okresie sprawozdawczym podpisałem umowę z ZGKiM na sprzątanie przystanków, prace 
pielęgnacyjne na drzewostanach przy drogach gminnych, na zimowe utrzymanie oraz 
remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznych, 

 wysłano pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie likwidacji zastoiska wody w 
pasie drogi wojewódzkiej Nr 300  już po raz wtóry napisaliśmy takie pismo, ponieważ 
uprzednio Zarząd Dróg Wojewódzkich stwierdził, że już prace w postaci wyczyszczenia 
studzienki wykonał, jednak te prace nie przyniosły efektu dlatego wystąpiliśmy jeszcze raz z 
tym samym wnioskiem, sprawa ciągnie się też kilkanaście lat, 

 wydano dla Spółki Feniks V zmianę do zezwoleń na wykonywanie regularnych przewozów 
specjalnych osób w krajowym transporcie drogowym, 

 ZGKiM w ramach stałej umowy uzupełnił masą na zimno ubytki na jezdni przy ulicy 
Batorego i przy ulicy Pułaskiego, 

 zamówiona została masa asfaltowa na zimno dla potrzeb kontynuowania prac związanych z 
uzupełnianiem ubytków na drogach gminnych, 

 na prośbę właściciela fermy drobiu przy ulicy Żagańskiej dokonano oględzin przepustu na 
rowie przy wjeździe do posesji (droga gruntowa). Stwierdzono, że część kręgów przepustu 
jest załamanych, otrzymaliśmy już ofertę realizacji tej usterki w tamtym miejscu, która 
opiewa na kwotę aż 10 tys. zł, ale trzeba będzie to należycie zrobić, ponieważ do tej fermy 
drobiu jeżdżą ciężkie samochody i nie wyobrażam sobie, żeby tego nie zrobić, 

 w czwartek 11 lutego br. ZGKiM w ramach stałej umowy przeprowadzi zabiegi 
pielęgnacyjne na drzewach wzdłuż drogi w m. Borowe przy budynkach 2 i 4, prace 
wymagają wyłączenia linii energetycznej, 

 ZGKiM wymienił część rurociągu kanalizacji burzowej przy ulicy Poniatowskiego w 
związku z interpelacja pana radnego Franciszka Przynogi. Okazało się, że kręgi są załamane 
na wlocie od drogi gminnej ul. Syrokomli, 

 wydana została decyzja na zajęcie pasa drogowego dróg gminnych w m. Iłowa ul. 
Żeromskiego i ul. Młyńska w związku z wykonywaniem sieci gazowej niskiego ciśnienia, 

  podjąłem temat opracowania stałych organizacji ruchu związanych z ustawieniem znaków”: 
„Gmina Iłowa” na drogach „wlotowych” do naszej gminy, na ul. Jaśminowej zgodnie z 
wnioskiem mieszkańców oraz w m. Borowe – przystanek autobusowy, 
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 pracownicy ZGKiM zdemontowali wiatę przystankową w m. Żaganiec i przystąpili do jej 
remontu, 

 wysłano pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze o rozważenie możliwości 
ograniczenia prędkości na odcinku DW przebiegającego przez m. Żaganiec, 

 otrzymaliśmy pozwolenie na wycinkę 7 drzew, w tym 3 drzew na terenie przedszkola, 

 wpisano 8 przedsiębiorców, 

 zmiany wpisu dokonało 9 przedsiębiorców, 

 zawiesiło działalność  13 przedsiębiorców, 

 zakończyło działalność 2 przedsiębiorców, 

 przedłużono jedną umowę na lokal socjalny, 

 udzielono zgody na bezpłatne użyczenie pomieszczenia przy Placu Wolności 15 dla 
Spółdzielni Socjalnej WINDA wspomagającej mieszkańców Gminy Iłowa oddalonych od 
rynku pracy. Spółdzielnia WINDA pozyskała 12 tys. zł z Urzędu Marszałkowskiego na 
remont tego pomieszczenia, 

 8 stycznia 2016 r. ogłosiłem otwarty konkurs na realizację celów publicznych z zakresu 
sportu w 2016 r., termin składania ofert upłynął  dnia 29.01.2016 r. Konkurs został 
rozstrzygnięty 29.01.2016 r., przystąpili do niego:  
- Ludowy Zespół Sportowy  „Płomień” w Czernej,   
- Stowarzyszenie Turystyczno-Sportowe  „Orzeł” z Konina Żagańskiego, 
- Klub Piłkarski  „Piast” w Iłowej, 

 01  lutego podpisałem  umowy  na realizację zadania pn. „Poprawa warunków uprawiania 
sportu  przez zawodników klubów   sportowych”. Umowy zostały podpisane ze 
Stowarzyszeniem Ludowy Zespół Sportowy  „Płomień” w Czernej  na kwotę 9.700,00 zł, 
Stowarzyszeniem Turystyczno-Sportowym  „Orzeł” z Konina Żagańskiego na  kwotę   
19.300,00 zł, Klubem Piłkarskim  „Piast” w Iłowej na kwotę  69.000,00 zł. Realizacja 
powyższych zadań odbywać się będzie w okresie od 1 lutego do 30 listopada 2016 r., 

 dnia 22 stycznia już nowy Wojewoda Lubuski zatwierdził  Listę wniosków 
zakwalifikowanych do dofinansowania z budżetu państwa w 2016 roku w ramach 
„Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 – 2019”. 
Gmina Iłowa została sklasyfikowana na bardzo wysokim 3 miejscu listy rankingowej 
wniosków o dofinansowanie zadania pt. „Przebudowa infrastruktury drogowej w Gminie 
Iłowa – etap I w miejscowości Iłowa w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej 
Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2019”. Zadanie obejmie przebudowę ulicy 
Żeromskiego, Konopnickiej, Młyńskiej, część ulicy 1 Maja i część ulicy Drzymały. 
Wnioskowana kwota dofinansowania to 1 mln 232 tys. zł, co stanowi 50% całkowitych 
kosztów inwestycji wartej 2 mln 465 tys. zł. W 2016 roku prawdopodobnie w lutym 
podpiszemy umowy i będzie można organizować przetarg i inwestycja będzie realizowana 
jeszcze w okresie przedwakacyjnym ewentualnie w wakacje,  

 wydano decyzję  o środowiskowych uwarunkowaniach stwierdzającą brak potrzeby 
przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko dla przedsięwzięcia polegającego na 
budowie elektrowni słonecznej wraz  z infrastrukturą towarzyszącą na działkach o nr ew. 
45/8,45/9 w m. Konin Żagański, gmina Iłowa (Inwestor firma R .Power Solar Zachód z 
Warszawy), 

 przygotowano sprawozdanie dla Marszałka z wydanych decyzji o ustaleniu lokalizacji 
inwestycji  celu publicznego, 

 ponadto przygotowano sprawozdanie również dla Marszałka z realizacji inwestycji w 
zakresie wodociągów i sanitacji wsi w roku 2015,  

 wydano 5 decyzji o warunkach zabudowy, 

 wydano 6 zaświadczeń o przeznaczeniu działek w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego, 

 wszczęto dwa postępowania administracyjne w sprawie ustalenia warunków zabudowy z 
wniosku Gminy Iłowa, dla budowy budynków mieszkalnych przy ul. Żaków oraz ul. 
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Piaskowej, 

 przygotowano obwieszczenie o konsultacjach społecznych dot. „Programu Usuwania 
Azbestu dla Gminy Iłowa na lata 2015 – 2032”, 

 odebrałem dokumentację  na przebudowę kanalizacji  deszczowej na ul. Piaskowej, 

 zakończono postępowanie dotyczące opracowania dokumentacji projektowej drogi do strefy 
inwestycyjnej, 

 wybrałem wykonawcę opracowania studium wykonalności na rozbudowę szkoły, 

 wybrałem wykonawcę opracowania Programu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 
Iłowa, 

 wybrałem wykonawcę opracowania programów funkcjonalno – użytkowych oraz 
kosztorysów na przebudowę ul. Pułaskiego, Batorego i pl. Wolności w Iłowej, 

 wybrałem wykonawcę zamontowania 7 lamp solarnych na terenie Gminy, 

 odebrałem dokumentację systemu nawadniania boisk na stadionie w Iłowej, 

 zleciłem wykonanie ogrodzenia placu zabaw w Wilkowiskach, 

 zleciłem wymianę uszkodzonego przęsła ogrodzenia placu zabaw przy ul. Piaskowej, 

 zleciłem modernizację kładki przy ul. Dolanowo, 

 jesteśmy w trakcie zbierania ofert na wykonanie projektu oświetlenia ul. Pałacowej, 

 dnia 26 stycznia 2016 r. wraz z burmistrzami miast i gmin zlokalizowanych w pobliżu drogi 
A-18 podpisaliśmy w Iłowej list intencyjny w sprawie remontu południowej nitki 
autostrady. W piśmie skierowanym m.in. do Premier Beaty Szydło, Ministra Infrastruktury i 
Budownictwa oraz Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad apelujemy o 
ponowną analizę i zmianę w Programie Budowy Dróg Krajowych na lata 2014 – 2023, 
uwzględniającą pilną realizację modernizacji drogi krajowej „A18 Olszyna – Golnice” 
leżącej na terenie Województwa Lubuskiego i Województwa Dolnośląskiego, 

 od stycznia 2016 roku mieszkańcy gminy mogą otrzymać nieodpłatna pomoc prawną w 
ramach ogólnopolskiego programu nieodpłatnej pomocy prawnej nad, którą pieczę sprawuje 
Powiat Żagański. Na terenie Powiatu Żagańskiego zostały uruchomione trzy punkty 
konsultacyjne. Jeden z nich powstał w Iłowej. W punkcie konsultacyjnym, zorganizowanym 
w Gminnym Centrum Kultury i Sportu w Iłowej (pok. nr 5 ) czekają na Państwa adwokaci 
oraz radcy prawni gotowi udzielić wszelkich porad natury prawnej. Z porad specjalistów 
skorzystać mogą: młodzież do 26 roku życia, rodziny wielodzietne, seniorzy powyżej 65 
roku życia, korzystający z pomocy społecznej, weterani i kombatanci, dotknięci katastrofą 
naturalną, klęską żywiołową lub awarią techniczną. Punkt prowadzą organizacje 
pozarządowe: Fundacja Honeste Vivere z Warszawy oraz Chrześcijańskie Stowarzyszenie 
Dobroczynne Oddział w Opolu, które wygrały przetarg na świadczenie tych usług. Ponadto 
we współpracy z Lubuskim Ruchem na Rzecz Kobiet i Rodziny „ŻAR” zapraszamy 
także wszystkich potrzebujących na spotkania z psychologiem i prawnikiem – do 
pomieszczeń Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Porady są 
bezpłatne, są prowadzone dla osób pokrzywdzonych przestępstwem. 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny. 

Ad. II pkt 2  
Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Iłowej o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego na terenie działania Komisariatu Policji  w Iłowej w 2015 roku. 

Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – przedstawił analizę 

stanu bezpieczeństwa za 2015 rok na terenie objętym działaniem Komisariatu Policji w Iłowej 

(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

Wspomniał Pan o wsparciu gmin dla komisariatu policji, czy w 2015 roku występował Pan z  

wnioskiem do urzędu o wsparcie? 
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Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – przedstawiamy 

sytuację w jakiej się znajdujemy, ja nie mam takich możliwości do występowania o wsparcie, o 

takie wsparcie będzie zabiegał i na pewno zabiega co roku Komendant Powiatowy Policji, to on 

podpisuje pismo, to on je rozsyła, ewentualnie za moim pośrednictwem dostarcza. Komisariat 

Policji w Iłowej obsługuje trzy gminy, ja nie jestem w stanie Państwa zapewnić, że jeżeli byście 

kupili samochód dla Komisariatu Policji w Iłowej, że ten samochód będzie jeździł tylko w Iłowej, 

bo fizycznie jest to niemożliwe, ale będą go używali policjanci z Iłowej na terenie działania 

Komisariatu Policji w Iłowej.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

Chodziło mi o to, że np. alko testy, takie drobne rzeczy są potrzebne dla policjantów w Iłowej, bo 

mało jest tego sprzętu, nie macie środków, czy z wnioskiem występowaliście do gminy, żeby 

wspomóc i zakupić dla przykładu te alko testy.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ja sobie przypominam dwa wnioski Komendanta 

Powiatowego Policji. Pierwszy wniosek w ubiegłym roku mniej więcej w tym samym czasie i drugi 

wniosek w tym roku dotyczący zakupu pojazdu. Odpowiedź na wnioski  była taka, że ze względu 

na obciążenia w budżecie gminy i zakres proponowanych inwestycji nie mamy takich środków.  

Pan Artur Mutwil – Radny 

Mam pytanie z branży samochodowej – na badania domniemam, że wozicie dalej do Szprotawy. 

Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – nie ukrywam. 

Pan Artur Mutwil – Radny 

Tak też się spodziewałem. Mam takie pytanie odnośnie aut, Pan jako gospodarz Komisariatu ma 

Pan możliwość wyboru miejsca, gdzie może Pan serwisować swoje samochody? Powiem dlaczego, 

dla mnie jest ten temat bardzo bliski, bo z tego co się orientuję samochody są wożone do Zielonej 

Góry na przeglądy, drobne naprawy, wymianę oleju, wymianę opon, czy nie można by było zrobić 

tego tu na miejscu, gdzie skróciłoby to czas przebywania auta w naprawie. Myślę, że w ramach 

współpracy z naszymi przedsiębiorcami zmniejszyłoby to koszty, bo myślę, że mieszkańcy na 

pewno poczuwaliby się, żeby wesprzeć Komisariat w służbie i obniżyć koszty funkcjonowania 

Komisariatu. Czy nie warto byłoby się zastanowić, żeby podjąć kroki w kierunku, że radiowozy 

były jak najdłużej w służbie, a jak najkrócej przebywały w naprawie.  

Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – proszę mi wierzyć, że 

chyba nikomu bardziej jak mi jako przełożonemu nie zależy na tym, żeby mieć pojazdy w służbie. 

W związku z tak ograniczoną liczbą policjantów do służby w dni powszednie w większości 

przypadków na pierwszej zmianie mam do dyspozycji i wyznaczam tylko jednego dzielnicowego, 

bo dzielnicowy to jest taka instytucja, która sobie poradzi ze wszystkim, bo potrafi obsłużyć i 

kolizję, interwencję domową i inne rzeczy. Jeżeli chodzi o te naprawy ja bardzo bym chciał, żeby 

tak się stało, zaproponuję Komendantowi na odprawę roczną, ale nie wiem, czy to się uda. Dotąd to 

się nie udało nikomu. W województwie lubuskim są dwa warsztaty resortowe, które obsługują całe 

województwo, jeden w Gorzowie, drugi w Zielonej Górze.  

Jeżeli jesteśmy przy temacie samochodów podejrzewam, że jak byłaby taka np. możliwość 

wsparcia z Państwa strony jeżeli jest zakup nowego samochodu, to udział w kosztach naprawy 

gdyby np. wpłynęła taka informacja, że dana gmina poniesie koszty naprawy auta pod warunkiem, 

że ta naprawa zostanie dokonana przez wybranego wykonawcę w warsztacie lokalnym to myślę, że 

taka zgoda by była. Jeden z samochodów stoi już niemalże rok w Zielonej Górze, czeka też na 

swoją kolejkę, ale nie wiem, czy się doczeka, bo po prostu nie ma środków, a koszt naprawy waha 

się w granicach chyba 4 tys. zł.  
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Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – Panie Komendancie ja chciałbym uściślić, mówił Pan o tym, 

że jeżeli chodzi o zakup pojazdu wystarczy połowa pieniędzy na zakup pojazdu i wtedy można 

byłoby go kupić. Ja rozumiem, że w przypadku Komisariatu w Iłowej ta połowa mogłaby się 

rozłożyć na trzy części trzech gmin Gozdnica, Wymiarki i Iłowa, jako wkład własny trzech gmin do 

połowy tej kwoty, tak? Tak mam to rozumieć?  

Pan Ryszard Hryniewiecki – Komendant Komisariatu Policji w Iłowej – ja te koszty podałem 

jako koszt całkowity i zaznaczyłem, że zgodnie z przepisami, które obowiązują Policję jeżeli ze 

strony samorządów gminnych wpłynie deklaracja, która później będzie uściślana,  formalizowana, 

że deklarują pomoc  w zakupie samochodu, to Policja nie może nawet odstąpić od takiego pomysłu 

i musi dołożyć drugą połowę. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – o ile pamiętam, cenę zakupu takiego auta mamy 42 tys. zł, a 

42 tys. zł na pół to jest 21 tys. zł i jeszcze na trzy to jest 7 tys. zł. Czyli za 7 tys. zł możemy kupić 

auto warte 42 tys. zł. Warto się nad tym zastanowić pod warunkiem, że Gozdnica i Wymiarki będą 

partycypowały.  

Pan Artur Mutwil – Radny – oraz, że w Iłowej będzie naprawiane, żeby nie generowało kosztów. 

Ad. II pkt 3 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej  w 2015 roku. 

Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – przedstawiła 
sprawozdanie z działalności za 2015 rok, które stanowi załącznik do protokołu. 
Pan Franciszek Przynoga – Radny 
Wspomniała Pani w swoim sprawozdaniu, że od miesiąca stycznia do czerwca w hali sportowej 
działały następujące sekcje …, a co robiły te sekcje od 1 lipca do 31 grudnia? 
Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – do czerwca 
miały podpisana umowę ze mną, przez okres wakacyjny my instruktorów nie zatrudniamy, a od 
września te sekcje są administrowane i zarządzane przez kierownika hali sportowej. One pozostały 
tyle tylko, ze nie zarządza tym GCKiS tylko bezpośrednio kierownik hali sportowej. 
Edward Lesiak – Radny – mam prośbę do Pani Dyrektor, czy można byłoby lepiej popularyzować 
przedsięwzięcia realizowane przez GCKiS, szczególnie na terenach wiejskich, chociażby przez 
wykorzystanie tablic informacyjnych z planem działania na miesiąc. To się kłania również do 
naszych mediów lokalnych, bo zazwyczaj piszą w naszych gazetach co się odbyło, a nie co jest 
planowane do odbycia, a wtedy może byłoby większe uczestnictwo ludzi.  
Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – oczywiście, 
postaramy się to robić lepiej niż dotychczas, aczkolwiek wszystkie wydarzenia typu koncerty to 
reklamujemy właśnie w ten sposób, jedzie pracownik na wszystkie wioski i na tablicach 
informacyjnych, a tam gdzie są świetlice również w świetlicach zostawia reklamę. Tak to miało 
miejsce w przypadku tego koncertu, który odbył się w niedzielę, jak również tak samo będzie w 
przypadku koncertu, który zaplanowaliśmy na 7 marca z okazji Dnia Kobiet. Nie mniej jak 
najbardziej będziemy się starali robić to lepiej. 
Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej w Iłowej – Pani Dyrektor rozumiem, 
że w świetlicach socjoterapeutycznych na wioskach jest np. wykaz sekcji, które tutaj działają, żeby 
dzieci wiedziały w jakich godzinach i kiedy co się odbywa i wówczas dojeżdżając we własnym 
zakresie mogłyby skorzystać.  
Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – jak 
najbardziej taką informację mogę przygotować dla koordynatorów w świetlicach, żeby oni mieli 
taką wiedzę i oni dalej tą wiedzą dysponowali.  
Pan Tomasz Słomiński – Radny – ja chciałbym się nie odnieść do tego sprawozdania tylko do 
przyszłego. Chciałbym, żeby w następnym sprawozdaniu było więcej takich informacji na temat 
właśnie koncertów m.in., który ostatnio się odbył, by po prostu było tego więcej. W imieniu 
młodzieży chciałbym Pani bardzo podziękować za ten koncert, oni by chcieli jeszcze  i jeszcze. 
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Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – to ja na to 
mogę powiedzieć, że ja również bym chciała jeszcze, jeszcze i jeszcze i tutaj jakby duże pole do 
popisu jest u Państwa. Jeżeli są pieniądze to nie ma żadnego problemu. 
Pan Edward Lesiak – Radny – ja proszę o środki, aby było na dojazdy na te imprezy, które się 
odbywają w okresie ferii, bo komunikacja szkolna nie działa w okresie ferii, niejednokrotnie sam 
przywoziłem chłopców na zajęcia na halę sportową. 
Pani Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej – proszę 
Państwa, żeby uczestniczyć w kulturze trzeba też wykonać takie minimum od siebie. Trzeba 
znaleźć, pojechać i skorzystać. 

Ad. II pkt 4 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Edward Lesiak – Radny 
1) W imieniu części mieszkańców Jankowej Żagańskiej proszę o wystąpienie do PKS, żeby 

utworzyła przystanek na żądanie na początku wsi Jankowa jak się od Konina wjeżdża dla 
autobusów relacji Wymiarki – Żary. 

2) Chciałbym zgłosić problem przeglądów kominiarskich. Na terenach wiejskich był kiedyś 
obowiązek przeglądów kominiarskich za indywidualną opłatą. Na dzień dzisiejszy nie jest 
to przestrzegane, a to wpływa na poziom bezpieczeństwa i sąsiadów i wszystkich ludzi. 
Pytam jakby rozwiązać ten problem. 

3) Jeśli się odbywają zajęcia np. sportowe w okresie ferii uważam, że należałoby zabezpieczyć 
transport dla dzieci z wiosek do Iłowej, nie mówię, że z takim nasyceniem jak w okresie 
szkolnym, ale jakiś mały środek lokomocji zabezpieczyć. 

Pan Krystian Siudy – Radny  
1) Mam pytanie do Pana Burmistrza, czy jest już odpowiedź od podmiotu, który jest 

właścicielem terenu byłych zakładów „Eskord” odnośnie złożonego przeze mnie wniosku 
dotyczącego składowania tam materiałów. Chciałbym poznać odpowiedź co to było i w 
jakim celu zostało tam składowane. 

2) Chciałbym też przypomnieć o placu zabaw na terenie osiedla Czyżówek i zawnioskować o 
naprawę kolejną ogrodzenia dokładnie siatki w dolnej części, jak również wymianę 
drewnianej belki na urządzeniu nazywanym waga, czy tzw. konik. Chciałbym też, żeby  
mieć na uwadze konserwację. 

3) Zgłaszam wniosek o uporządkowanie terenu przyległego do chodnika prowadzącego od 
ulicy Borowskiej na teren osiedla Czyżówek, jak również bezpośrednio terenu przyległego 
do znajdującej się tam oczyszczalni, bo było to w ubiegłem roku doprowadzone do takiego 
stanu jaki powinien być, niestety obecnie wygląda to znacznie gorzej i  również co się z tym 
wiąże nie ma tam na odcinku od przystanku przy ulicy Borowskiej do samego osiedla 
żadnego pojemnika na śmieci, a to na pewno ma znaczący wpływ na to, że te śmieci zamiast 
lądować w pojemniku, lądują gdzie popadnie. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny  
1) Odnośnie akacji, która wrasta w druty napięcia na wysokości hurtowni koło przedszkola 

wnioskuję  o przycięcie, czy usunięcie. 
2) Ostatnio była remontowana droga – ulica Żagańska, a zapomniano o wyrwie przy wjeździe 

do Vitrosiliconu, gdzie zbierają się kałuże, przejście jest niebezpieczne. 

Pan Krystian Siudy – Radny  
Wzorem moich działań dotyczących ulicy Borowskiej m.in. oznakowania przejścia dla pieszych w 
rejonie szkoły 1-3 chciałbym, żeby Urząd wystąpił do Zarządu Dróg Wojewódzkich o oznakowanie 
jeżeli nie wszystkich to przynajmniej newralgicznych przejść dla pieszych, mówię tutaj o punktach 
chociażby ulica Żagańska – przejście od strony Przedszkola, czy też GCKiS, takie proste 
oznakowanie tych znaków poprzez oklejenie ich folia fluorescencyjną, co znacznie poprawia 
widoczność tych miejsc i myślę, że ma też znaczący wpływ na bezpieczeństwo. 
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Ad. II pkt 5 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  
Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 6 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) utworzenia Miejskiej Rady Seniorów i nadanie jej statutu 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej w Iłowej – odczytał wniosek 
złożony dnia 27 stycznia 2016 roku o utworzenie Miejskiej Rady Seniorów. 
Pani Urszula Antończyk – Przedstawiciel Stowarzyszenia Bory Dolnośląskie – poinformowała, 
że jeżeli chodzi o Radę Seniorów to w statucie zostało przewidziane, że Rada będzie się składała o 
5 do 9 członków w zależności od liczby zgłoszonych osób. Kadencja Rady Seniorów trwa 3 lata, 
przy czym pierwsze ogłoszenie o naborze do Rady Seniorów ogłasza Burmistrz, a już każde 
następne ustępująca Rada Seniorów. Rada Seniorów spośród siebie będzie wyłaniać 
przewodniczącego, wiceprzewodniczącego i sekretarza, którzy będą tworzyć Prezydium Rady i oni 
będą przewodniczyć i prowadzić obrady. Rada będzie miała charakter opiniodawczy, doradczy, 
bądź inicjatywny. W skład Rady wchodzą przedstawiciele samych Seniorów, jak również osoby, 
bądź podmioty, które działają na ich rzecz.  
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 02.02.2016 r. – 09.02.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – chciałbym podziękować Lokalnej Grupie Działania Bory 
Dolnośląskie za inicjatywę związaną z napisaniem wniosku i zrealizowaniem projektu pn. Rada 
Seniorów w Gminie Iłowa.  

2) określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy 
szkołach prowadzonych przez gminę Iłowa na lata szkolne 2016/2017-2018/2019, które 
będą brane pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, liczby punktów 
za każde z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – poinformował, że 29 grudnia 2015 roku Sejm przyjął 
zmianę do ustawy o systemie oświaty, która m.in. przedłużyła o kolejne trzy lata działalność 
oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych. W ubiegłym roku przyjęliśmy kryteria 
rekrutacji dla oddziałów przedszkolnych do końca tego roku, ponieważ zgodnie z tym stanem 
prawnym, który był oddziały przedszkolne miały działać maksymalnie do końca sierpnia tego roku. 
W związku z tym, że to zostało o trzy lata przedłużone istnieje konieczność przedłużenia tych 
samych zasad o kolejne trzy lata, czyli do roku szkolnego 2018 – 2019. Wynika z tego, na ten stan 
prawny, który jest w tej chwili, że oddziały przedszkolne przy szkołach, a to dotyczy tylko 
Szczepanowa w naszym wypadku, ten oddział przedszkolny może działać maksymalnie do roku 
szkolnego 2018 – 2019. Jeśli chodzi o same kryteria i dokumenty, które posłużą do oceny tych 
kryteriów zostają bez zmian, jak to było określone. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 02.02.2016 r. – 09.02.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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3) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Iłowa 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – ta uchwała jest związana z tym, że od 1 stycznia br. 
przestał istnieć Gminny Zespół Ekonomiczno – Administracyjny Szkół i w to miejsce powstało 
Centrum Usług Wspólnych. Zgodnie z dotychczasowym regulaminem udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Iłowa, chodzi 
tutaj o stypendia szkolne i zasiłki szkolne socjalne, zgodnie z tym regulaminem wnioski miały być 
składane do GZEAS-u, w tej chwili do instytucji, która przestała istnieć, w związku z tym jest 
konieczność wprowadzenia zmiany do regulaminu i w miejsce dotychczasowego GZEAS-u  wpisać 
Centrum Usług Wspólnych.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 02.02.2016 r. – 09.02.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

4) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

Pan Edward Lesiak – Przewodniczący Komisji Doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej –  na 
wcześniejszej sesji jak przyjmowaliśmy regulamin utrzymania porządku i czystości mówiłem, że są 
w nim stwierdzenia bardziej o charakterze ogólnym, o charakterze nadającym pewne minima lub 
maksima, w tej uchwale jest jednoznaczne rozstrzygnięcie ile razy i z jaką częstotliwością będą 
odbierane odpady komunalne na terenie gminy. Po uwzględnieniu uwag i wniosków radnych 
odnośnie zakresu i częstotliwości odbierania odpadów w okresie letnim, przedstawiony projekt 
uchwały wraz z załącznikiem, który stanowi regulamin funkcjonowania Punktu Selektywnego 
Zbierania Odpadów Komunalnych dla właścicieli nieruchomości z terenu gminy Iłowa został 
przesłany do Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Żaganiu do zaopiniowania i 
dnia 20 stycznia 2016 roku Pan Burmistrz otrzymał odpowiedź, że przedłożony projekt został 
zaopiniowany pozytywnie. Regulamin nie powiela zapisów wymienionych w ustawie. W związku z 
tym jest prośba niektórych radnych, aby firma, która będzie zarządzała PSZOK umieściła 
dodatkowe wytyczne uszczegóławiające zapis. 
Pan Franciszek Przynoga – Radny – doceniam pracę Komisji Doraźnej jednak mam kilka 
wątpliwości np. w § 2 ust. 2 Odpady zebrane selektywnie lit. a), który brzmi: „na bieżąco po 
wypełnieniu pojemników dla budynków wielolokalowych, jednak nie rzadziej niż raz w miesiącu”, 
tutaj mam taką wątpliwość jeśli te pojemniki będą szybciej wypełnione kto to zgłosi, kto to 
odbierze itp. Natomiast w lit b) „odnośnie odpadów zebranych selektywnie w raz na miesiąc dla 
pozostałych budynków” też mam wątpliwości, ale mam nadzieję, że komisja wysłuchała również 
opinii mieszkańców i nie podważam tego tematu. Chociaż uważam, że obowiązująca uchwała 
spełnia swoje wymagania i nie powinna być zmieniana. Natomiast w nawiązaniu do tej uchwały 
mam wniosek do Pana Burmistrza o zobowiązanie podmiotu, który będzie odsługiwał PSZOK od 1 
lipca 2016 r. o zamontowanie tablicy informacyjnej przy bramie wjazdowej ze szczegółowym 
wykazem odbioru odpadów komunalnych zgodnie z ustawą z dnia 13 września 1996 r. art. 3 ust.2 
pkt 6 , żeby to wyszczególnić, a w przypadku odpadów zielonych oraz odpadów budowlanych i 
rozbiórkowych wyszczególnić co się nie kwalifikuje pod wyżej wymieniony dział, gdyż 
mieszkańcy gminy nie wiedzą co można oddawać do PSZOK i nie znają klasyfikacji odpadów, a w 
ustawie z dnia 13 września 1996 r. i 14 grudnia 2012 r. zapisane są ogólne pojęcia o odpadach 
budowlanych i rozbiórkowych oraz o odpadach zielonych dlatego prosiłbym bardzo, żeby wymóc 
na tej firmie, która będzie odbierała odpady zamontowanie tablicy z wyszczególnieniem wszystkich 
odpadów, które będą odbierane w PSZOK. 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 02.02.2016 r. – 09.02.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
za przyjęciem uchwały głosowało – 14 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (Fr. Przynoga) 
 

5) nadania nazwy ulicy w mieście (Azaliowa) 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej –  przedstawiony 
projekt uchwały dotyczy nadania nazwy drodze w granicach miasta Iłowa, która jest położona w 
całości na działce o numerze geodezyjnym 79/1. Zachodzi konieczność nadania nazwy tej drodze 
(ulicy), z uwagi na istniejące działki, które mogą w niedługim czasie zostać zabudowane oraz brak 
wolnych numerów porządkowych od ulicy Żaków. Nowa nazwa ulicy pozwali na prowadzenie 
przejrzystej i jednoznacznej numeracji nieruchomości.  
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 02.02.2016 r. – 09.02.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

6) nadania nazwy ulicy w mieście Iłowa (Słoneczna) 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej –  jeden z 
właścicieli nieruchomości zwrócił się z wnioskiem do tutejszego urzędu o nadanie numeru 
porządkowego dla budynku mieszkalnego. Nieruchomość położona jest w rejonie ul. Żagańskiej 
przy działce oznaczonej numerem 142/3. W tej części miasta istnieje problem z zachowaniem 
przejrzystości numeracji nieruchomości. Z uwagi na brak wolnych numerów porządkowych od 
ulicy głównej tj. Żagańskiej zachodzi konieczność nadania nazwy tej ulicy. Działka 142/3 jest 
własnością Gminy Iłowa. Wejście do nieruchomości (wnioskowanej do nadania numeru 
porządkowego) znajduje się od strony działki nr 142/3, a po obu stronach są działki, które mogą 
zostać w niedługim czasie zabudowane. Nie spowoduje to zmian w numeracji już istniejącej. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 02.02.2016 r. – 09.02.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

7) Nadania nazwy ulicy w mieście Iłowa (Spacerowa) 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – przedstawiony 
projekt uchwały dotyczy nadania nazwy drodze w granicach miasta Iłowa, która jest położona w 
całości na działce o numerze geodezyjnym 232 (ulica poprzeczna do ulicy Sportowej na 
przedłużeniu ulicy Syrokomli). W/w działka jest własnością Gminy. Konieczność nadania nazwy 
tej drodze zachodzi z uwagi na istniejące działki, które mogą w niedługim czasie zostać 
zabudowane (na jednej powstał już budynek mieszkalny). Nowa nazwa ulicy pozwoli na 
prowadzenie przejrzystej i uporządkowanej numeracji nieruchomości. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 02.02.2016 r. – 09.02.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 
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Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

8) wprowadzenia opłaty prolongacyjnej 

Pani Ewa Gaweł –  Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji – zgodnie z art. 57 § 7 
ustawy – Ordynacja podatkowa, rada gminy może wprowadzić opłatę prolongacyjną. Opłatę 
prolongacyjną wnoszą podatnicy, którym na mocy decyzji organu podatkowego odroczono termin 
płatności podatku lub rozłożono na raty zapłatę podatku lub zaległości podatkowej wraz z 
odsetkami za zwłokę. Na terenie Gminy Iłowa opłata prolongacyjna została wprowadzona uchwałą 
Rady Gminy i Miasta w Iłowej z dnia 8 kwietnia 1998 roku w wysokości 30% stawki odsetek za 
zwłokę, która wynosiła wówczas 8% kwoty zaległości w stosunku rocznym. Stawka opłaty 
prolongacyjnej wynosiła więc 2,4% kwoty zaległości w stosunku rocznym. W następnych latach 
uchwała ta nie była zmieniana. Od 1 stycznia 2016 roku przepisy uległy zmianie, wysokość opłaty 
prolongacyjnej nie może być większa niż obniżona stawka odsetek za zwłokę z tytułu rozłożenia na 
raty lub odroczenia terminu płatności podatku oraz zaległości podatkowych. Zgodnie z 
Obwieszczeniem Ministra Finansów obniżona stawka odsetek za zwłokę wynosi obecnie 4% kwoty 
zaległości w stosunku rocznym. W projekcie uchwały proponuje się, aby stawka opłaty 
prolongacyjnej była równa 60% obniżonej stawki odsetek za zwłokę, czyli na dzień dzisiejszy 
opłata prolongacyjna wyniesie także 2,4% kwoty zaległości w stosunku rocznym i nie ulegnie 
zmianie.  
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 02.02.2016 r. – 09.02.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

9) o zmianie uchwały w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej 
„Centrum Usług Wspólnych w Iłowej” oraz nadania jej statutu  

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – w  przyjętym statucie Centrum Usług Wspólnych w 
Iłowej, tworzonym na bazie statutu byłego Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 
Szkół w Iłowej, w tytule części trzeciej statutu o treści „III. Organy Zespołu" pozostało odwołanie 
do byłego "Zespołu”, a powinno być odwołanie do „Centrum". W związku z powyższym, niniejszy 
projekt uchwały dokonuje zmiany w treści tytułu części trzeciej statutu na prawidłowy, tzn. na "III. 
Organy Centrum”. Pozostałe zapisy statutu Centrum Usług Wspólnych pozostają bez zmian. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 02.02.2016 r. – 09.02.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

10)  o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Iłowa do Łużyckiego Związku 
Gmin 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – dnia 30 czerwca 2003 r. Rada Miejska w Iłowej podjęła 
uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Iłowa do Łużyckiego Związku Gmin. Zgodnie z ustawą 
reprezentantem w Łużycki Związku Gmin jest Burmistrz jako organ wykonawczy gminy chyba, że 
Rada wyznaczy inną osobę do pełnienia tej funkcji. W 2003 roku tak się stało, że Rada w § 3 
wyznaczyła jako swego przedstawiciela do Łużyckiego Związku Gmin Pana Andrzeja 
Wankiewicza Zastępcę Burmistrza Iłowej i ten przepis do dnia dzisiejszego istnieje.  
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W związku z tym, aby na przyszłość jak gdyby uniknąć kontrowersji kto tak naprawdę nas 
reprezentuje w Łużyckim Związku Gmin proponuję wykreślenie z tamtej uchwały § 3 mówiącego o 
tym, że przedstawicielem jest Pan Andrzej Wankiewicz. Zgodnie z ustawą jeżeli Rada nikogo 
innego nie wyznaczy reprezentantem jest Burmistrz. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

11) przystąpienia Gminy Iłowa do Lubuskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – Lubuska Regionalna Organizacja Turystyczna jest jedną z 
16 regionalnych organizacji turystycznych działających na terenie naszego kraju, każde 
województwo ma taką jednostkę. Członkami regionalnej organizacji turystycznej z reguły są 
gminy, ale również podmioty prywatne te, które np. są właścicielami zabytkowych miejsc, rzeczy i 
te gminy, które mają coś turystom do zaoferowania. Śmiem twierdzić, że Gmina Iłowa taką ofertę 
turystyczną posiada, dlatego warto moim zdaniem być członkiem tej regionalnej organizacji 
turystycznej. Lubuska Regionalna Organizacja Turystyczna współfinansowana jest przez Urząd 
Marszałkowski, a w Urzędzie Marszałkowskim jeszcze nie wszyscy wiedzą, że w Iłowej jest piękny 
Park Dworski, jest piękny Pałac w tym miejscu, dobrze skomunikowany,  w środkowej części 
Europy tak naprawdę  i ma dużo walorów turystycznych. Ponadto każda Regionalna Organizacja 
Turystyczna jest zrzeszona w ramach Polskiej Organizacji Turystycznej, która jest jednostką 
państwową, finansowaną z Ministerstwa Sportu i Turystyki. Regionalne Organizacje Turystyczne 
często uczestniczą w różnego rodzaju targach turystycznych organizowanych w kraju oraz poza 
Polską, w Europie, w świecie więc myślę, że dobrze byłoby gdyby Gmina Iłowa była członkiem tej 
organizacji na potrzeby promocji Parku i Pałacu, ale też wielu innych ciekawych miejsc 
zabytkowych. Koszt uczestnictwa w organizacji dla gminy takiej jak nasza to 2 tys. zł. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

12) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji z budżetu Gminy Iłowa dla szkół podstawowych niepublicznych o 
uprawnieniach szkół publicznych, dla niepublicznych przedszkoli oraz oddziałów 
przedszkolnych zorganizowanych w szkołach niepublicznych o uprawnieniach szkół 
publicznych i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości wykorzystania tych dotacji 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – omówił jednocześnie osiem projektów uchwał 
dotyczących ogłoszenia tekstów jednolitych uchwał, ponieważ one jak gdyby wynikają z jednego 
przepisu. Otóż art. 16 o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych  
nakłada, aby teksty jednolite aktów normatywnych innych niż ustawy były ogłaszane nie rzadziej 
niż raz na 12 miesięcy. Teksty jednolite aktów normatywnych innych niż ustawa ogłasza organ 
właściwy do wydania aktu normatywnego. W naszym wypadku aktami normatywnymi są podjęte 
uchwały, które były ogłoszone w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego. My 
przyjęliśmy taką zasadę, że raz w roku robimy teksty jednolite, jeśli to jest możliwe na pierwszym 
posiedzeniu Rady w danym roku kalendarzowym. W 2015 roku w ośmiu przypadkach były 
zmieniane akty prawa miejscowego, stąd jest tutaj zaproponowanych przyjęcie ośmiu uchwał o 
ogłaszaniu aktu normatywnego w postaci tekstu jednolitego. Teksty jednolite, które Państwo 
będziecie za chwilę zatwierdzać one tak brzmią na dzień dzisiejszy.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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13) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – uzasadnienie jest jak w poprzedniej uchwale, to jest 
tylko przedstawienie jak ta uchwała brzmi na dzień dzisiejszy.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

14) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe okręgi 
wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

15) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie podziału gminy Iłowa na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

16) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (E.Lesiak) 
 

17) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

18) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z 
kompleksu boisk „Orlik”  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

19) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów 
komunalnych 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. II pkt 7 
Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  
za przyjęciem protokołu głosowało – 13 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 (M. Wdowiak, M. Jakubowicz) 

Ad. II pkt 8 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o przystanek na żądanie, czy pan radny mógłby 
bliżej określić w którym miejscu miałby być przystanek? 

Pan Edward Lesiak – Radny – mieszkańcy sugerowali, żeby był w okolicach Tartaku po obu 
stronach bez umieszczania wiat przystankowych. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – dobrze przeanalizujemy to i wyślemy wniosek do Powiatu, 
bo to jest droga powiatowa. 

Jeśli chodzi o kolejne zapytanie pana radnego Edwarda Lesiaka dotyczące problemu związanego z 
przeglądami kominiarskimi, to rzeczywiście jest to problem głównie w posesjach prywatnych, bo 
we wspólnotach mieszkaniowych, budynkach wielorodzinnych przeglądy te są dokonywane, 
natomiast gmina mogłaby jedynie przeprowadzić kampanię informacyjną przed okresem 
grzewczym i wtedy dotrzeć do świadomości mieszkańców, bo każdy mieszkaniec ma taki 
obowiązek. Myślę, że źródłem takiej informacji, że warto te przeglądy wykonywać raz w roku jest 
informacja dotycząca wywozu odpadów komunalnych. Tą informację moglibyśmy uzupełnić 
informacją o przeglądach kominowych. 

Pan Edward Lesiak – Radny – może w mediach lokalnych przed okresem grzewczym taką 
informację przypominającą mieszkańcom o przeglądach przewodów kominowych warto 
zamieszczać.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – art. 62 ust.1 ustawy Prawo budowlane określa, że wszystkie 
kanały kominowe, spalinowe, wentylacyjne powinny być kontrolowane minimum raz w roku, nie 
wykonanie kontroli grozi grzywna lub aresztem. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – ja tylko dodam, 
że z tego obowiązku, który był tutaj przytoczony z prawa budowlanego są zwolnione wszystkie 
budynki mieszkalne jednorodzinne i zagrodowe. Więc niestety w zakresie budownictwa 
mieszkaniowego nikt nie jest w stanie zmusić właściciela budynku do przeprowadzenia kontroli. 
Budynki wielorodzinne, użyteczności publicznej oczywiście tak jak Pan Burmistrz zacytował raz do 
roku powinny być kontrolowane. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – Panie Burmistrzu, czy nie można od strony gminy wymusić 
na właścicielach wymogu kontroli, jak pamiętam dawniej było to obowiązkiem. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – Gmina nie ma takich możliwości prawnych. 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – tak jak powiedział pan kierownik referatu gospodarki 
komunalnej z obowiązku są zwolnieni wszyscy właściciele budynków jednorodzinnych, nie 
możemy nikogo zmusić, ale o niebezpieczeństwie informować jak najbardziej. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz –  odnośnie wniosku dotyczącego dowozu dzieci podczas ferii 
na zajęcia do Iłowej  myślę, że to jest słuszna koncepcja do rozważenia.  

Jeśli chodzi o interpelację radnego Krystiana Siudy dot. odpowiedzi ze Spółki „Agawa” nie 
konsultowałem się z kierownikiem, ale raczej odpowiedzi nie ma. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – odpowiedź 
wpłynęła z firmy „Agawa” i brzmiała w ten sposób, że nieruchomość została wydzierżawiona 
podmiotowi trzeciemu i właściciel nie ma informacji i wiedzy na temat materiałów składowanych 
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na terenie dawnych zakładów „Eskord”, natomiast samo nasze zainteresowanie tym tematem chyba 
poskutkowało, bo w związku z tym tuż po naszym piśmie faktycznie odpadów zaczęło ubywać. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nie mniej odpowiedzi na piśmie na konkretne nasze pytanie 
w sprawie składowania  nie było. Była tylko dopowiedź właściciela z Warszawy, który stwierdził, 
że dokładnie nie wie co tam jest, że jest stłuczka szklana. Wystąpimy jeszcze raz z zapytaniem. 
Jeżeli jest to odpad szkodliwy możemy zapytać Starostę, czy wydawał w tym miejscu zezwolenie 
na składowanie takich odpadów. 

Jeśli chodzi o place zabaw i uporządkowanie terenu bardzo proszę o odpowiedź pana kierownika. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – jeżeli chodzi o 
naprawy na placach zabaw w tej chwili zleciliśmy coroczny przegląd techniczny, jak tylko 
będziemy mieli protokoły z tych przeglądów wszystkie konieczne prace będą odrębnie zlecone. 
Natomiast odnośnie interpelacji dot. uporządkowania chodnika na odcinku od ulicy Borowskiej do 
osiedla Czyżówek w ramach dotacji celowej, którą ZGKiM posiada prace będą wykonywane. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej –  prace 
porządkowe zostaną zintensyfikowane, ponieważ przyjmujemy osoby do prac publicznych i te 
osoby już od 15 lutego br. zaczną prace porządkowe na terenie miasta.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – pojemników na śmieci dużo musimy zakupić na terenie 
samej Iłowej, ale nie mamy takiej pozycji w budżecie „zakup pojemników” mimo, że radny 
Słomiński Tomasz w tej sprawie składał interpelację. Myślę, że mimo tego jeden pojemnik na 
osiedle będzie można zakupić.  

Jeśli chodzi o kolejny wniosek radnego Krystiana Siudy oznakowanie przejść dla pieszych folią 
fluorescencyjną, to o ile sobie przypominam to nie jest Pana pierwsza interpelacja w tej sprawie w 
ubiegłym roku Pan też wnioskował o to, żeby te przejścia oznakować w ten sposób. Myśmy 
oficjalnie nie wystąpili z wnioskiem do Zarządu Dróg Wojewódzkich w tej sprawie, ponieważ 
pracownik Urzędu rozmawiał tylko telefonicznie z Oddziałem Regionalnym w Żaganiu i zapewnili, 
że zrobią, ale nie zrobili więc po prostu się przypomnimy na piśmie oficjalnie.  

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – jedna z 
interpelacji radnego Waldemara Leszcza dotyczyła akacji przy Przedszkolu, w tej sprawie czekamy 
na zezwolenie na wycinkę ze Starostwa Powiatowego.  

W sprawie zastoiska wody przy wjeździe do firmy Vitrosilicon Zarząd Dróg Wojewódzkich pisał, 
że będzie to naprawione, ale według informacji pana radnego chyba to miejsce ominęli, więc 
przypomnimy się w takim razie.  

Ad. II pkt 9 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 10 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XIX sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 18  stron, ponumerowanych od 1 do 18. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 1500 do godz. 1910. 
 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 


